

19  
Nov.  
2017

**WORLD DAY Prevention  
of violence against  
children & youth** SDG Target 16.2

*In synergy with  
Universal Children's Day*

20  
Nov.  
2017

Supporting  
SDG 16.2



«End abuse,  
exploitation,  
trafficking  
and all forms  
of violence  
and torture  
against  
children »

Linking  
prevention  
to the UN  
Convention



& the UN  
Study on  
violence  
against  
children.

**Journée Mondiale prévention de la violence envers les enfants**  
**Día Mundial Prevención del violencia contra los Niños**  
**Welttag Vorbeugung von Gewalt an Kindern**

Every 5 minutes a child dies as a result of violence. We all have a role to play in ending abuse & violence

Organisation: Women's World Summit Foundation / Fondation Sommet Mondial des Femmes - [www.woman.ch](http://www.woman.ch)



Private Swiss  
Foundation



SUSTAINABLE  
DEVELOPMENT  
GOALS



## CALL TO ACTION 19+20 NOVEMBER

**2017.** THE WORLD IS WAITING FOR OUR CONTRIBUTIONS TO END VIOLENCE AGAINST CHILDREN AND YOUTH & to support the realization of the UN Sustainable Development Goals (SDGs) Agenda 2030. We take this opportunity of sharing with all activists working for a world fit for children our revised poster campaign for the **WORLD DAY FOR PREVENTION OF VIOLENCE AGAINST CHILDREN AND YOUTH - 19 NOV.**, which many partners around the world commemorate and support.



As of this year, we are connecting the 19 Nov. World Day with the **SDG Target 16.2** (*«End abuse, exploitation, trafficking, and all forms of violence against and torture of children»*), and also with the Universal Children's Day on 20 Nov., to speed up local, national and international events for better prevention and protection measures and the urgent the elimination of violence & abuse against children and youth around the world by 2030.

We invite you to use the attached poster, add your name, logo and program of action on the topic you wish to focus on to increase transformational disruptions of the status quo. With every 5 minutes a child dying as a result of violence around the world, we need to mobilize not only governments, but also all citizens to respect the rights of children to dignity.

**In Geneva**, we have asked for a special Tent to be erected at the Place des Nations, in front of the UN, and invite you to share your work on this occasion once we have received the final confirmation from the security and police department. We will let you know a.s.a.p. the details of the commemoration.

For those of you who are new to the 19 November World Day, please note that the inauguration of this Day was in 2000, with endorsements received from around the world, including from Kofi Annan, Paulo Sergio Pinheiro, Desmond Tutu, Her Majesty Queen Rania of Jordan, Jean Zermatten and Prof. Yang-hee Lee, both former Chairs of the UN Committee on the Rights of the Child; Marta Santos Pais, Special Representative of the UN Secretary General on violence against children; Najat Maalla M'jid, former UN Special Rapporteur on the sale of children, child prostitution and child pornography, the Polish Foundation Po Drugie, which commemorates the World Day nationwide, to mention some endorsements.

You are free to use the poster, add your logo, sponsors and events. We are also starting our annual campaign "19 Days of activism for the elimination of violence against children and youth 1-19 November", Prevention Kit available in English and French with 19 themes and ideas for action.

You can still register your program at

<http://19days.woman.ch/index.php/en/how-to-register2/login-en>



In partnership and solidarity,

Elly Pradervand, WWSF President and CEO

Women's World Summit Foundation (WWSF) Geneva

Switzerland – [ww.woman.ch](http://ww.woman.ch) – Tel.: +41 (0)22 738 66 19

## APPEL À L'ACTION 19+20 NOVEMBRE 2017. LE

MONDE ATTEND NOS CONTRIBUTIONS POUR METTRE FIN À LA VIOLENCE ENVERS LES ENFANTS ET LES JEUNES et d'appuyer les Objectifs de Développement Durables (ODD) Agenda 2030.

Nous profitons de cette occasion pour partager avec vous et avec tous les activistes travaillant pour un monde digne des enfants notre campagne d'affiches 19 et 20 nov. révisée pour la **JOURNÉE MONDIALE DE PRÉVENTION DE LA VIOLENCE CONTRE LES ENFANTS ET LES JEUNES - 19 NOV.** avec la **participation des partenaires autour du monde.**

Cette année, nous lions la Journée 19 novembre avec la **Cible ODD 16.2** (*«Mettre fin aux abus, à l'exploitation, au trafic et à toutes les formes de violence et de torture contre les enfants»*), ainsi qu'à la Journée universelle des enfants - 20 nov. pour accélérer les activités locales, nationales et internationales pour la prévention et la protection des enfants afin de garantir l'élimination de la violence et des abus envers les enfants et les jeunes dans le monde d'ici 2030.

Nous vous invitons à utiliser l'affiche ci-jointe, à ajouter votre nom, logo et programme d'action sur le sujet de votre choix pour accélérer les transformations urgentes nécessaires au status quo. Avec un enfant qui meurt des suites de la violence toutes les cinq minutes, nous devons mobiliser non seulement les gouvernements, mais tous les citoyens pour qu'ils respectent le droit des enfants à leur dignité.

**A Genève**, nous avons demandé qu'une tente spéciale soit érigée à la Place des Nations, devant l'ONU, et nous vous invitons à partager votre travail à cette occasion une fois que nous aurons reçu la confirmation finale du département de la sécurité. Nous vous ferons savoir dès que possible les détails de la commémoration avec vous.

Pour ceux d'entre vous qui sont nouveaux à la Journée mondiale du 19 novembre, veuillez noter que l'inauguration de cette journée a eu lieu en 2000, avec les soutiens reçus, notamment de Kofi Annan, Paulo Sergio Pinheiro, Desmond Tutu et Sa Majesté la Reine Rania de Jordanie, Jean Zermatten et le professeur Yang-hee Lee, anciens présidents du Comité des droits de l'enfant des Nations Unies; Marta Santos Pais, Représentante spéciale du Secrétaire général de l'ONU contre les violences faites aux enfants; Najat Maalla M'jid, ancienne Rapporteuse spéciale de l'ONU sur la vente d'enfants, la prostitution des enfants et la pornographie mettant en scène des enfants, parmi d'autres.

Vous êtes libre d'utiliser l'affiche, ajouter votre logo, vos sponsors et activités. Nous commençons également notre campagne annuelle "19 jours d'activisme pour l'élimination de la violence contre les enfants et les jeunes du 1 au 19 novembre" avec notre Kit de prévention, disponible jusqu'au 19 nov. à <http://19days.woman.ch/index.php/fr/>

